

CONCLUSION

Canadians recognize the vital link between their own security and prosperity and the security of others. The increasingly rapid pace of globalization has brought with it a recognition that human rights and fundamental freedoms, democratic good governance, sustainable development and social equity are vital to human security. New approaches, new instruments and new institutional roles and responsibilities in the maintenance of human security must be developed. As we approach the 21st century, Canada is committed to helping to shape a broader framework that responds to the demands of this changing security environment.

At this time of transition and renewal, Canadian membership on the UN Security Council would strengthen the ability of the Council to respond effectively to the global security issues facing the world today. Our bilingual and multicultural heritage, our geographic location on the Atlantic, Pacific and Arctic Oceans and our membership in a number of regional organizations makes us uniquely placed to work constructively with countries from all regions. Given our long-standing commitment to the United Nations, Canada is dedicated to making the organization even more relevant and effective as we enter the 21st century.



CONCLUSION

Les Canadiens reconnaissent le lien vital entre leur propre sécurité et prospérité et la sécurité des autres. Toutefois, le rythme de plus en plus rapide de la mondialisation entraîne dans son sillage la reconnaissance de l'importance vitale des droits humains et des libertés fondamentales, du bon gouvernement démocratique, du développement durable et de la justice sociale pour la sécurité humaine. Il s'impose d'élaborer de nouvelles approches, de nouveaux instruments et de nouvelles fonctions et responsabilités institutionnelles en ce qui concerne le maintien de la sécurité humaine. À l'aube du XXI^e siècle, le Canada a pris l'engagement d'aider à développer un cadre plus large qui satisfasse les exigences de ce nouvel environnement de sécurité.

La présence du Canada au Conseil de sécurité durant cette période de transition et de renouvellement permettrait au Conseil de relever encore plus efficacement les défis actuels à la sécurité mondiale. Son héritage bilingue et multiculturel, sa position géographique sur l'Atlantique, le Pacifique et l'Arctique, et son adhésion à plusieurs organisations régionales font que le Canada est très bien positionné pour travailler de façon constructive avec les pays de toutes les régions. Compte tenu de son engagement de longue date envers les Nations unies, le Canada est déterminé à rendre l'ONU encore plus pertinente et efficace en cette aube du XXI^e siècle.

LIBRARY E A/BIBLIOTHEQUE A E

